

Møde den: 08.05.2018 kl. 10-12
1443-313 (vært: Jesper Q)
VEST båndmøde

REFERAT

Deltagere: Eva Kvistgaard Arent (ST/Ordfører), Anne Christine Teglborg (AU UDD), Jesper Sølund Hansen (AR), Lisette Prins (HE), Jesper Qvistgaard (Aarhus BSS), Birgitte Castenskjold Viborg (ASE) og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

Gæst: Mona Ægidius (AU UDD) medvirker under pkt. 1.

Dato: 09-05-2018
Ref: EHL

Side 1/4

| Punkt 1 | Drøftelse: Nedlæggelse af engelske fagsider på bachelor.au.dk |
|-------------|--|
| Beskrivelse | v/Mona Ægidius Studieguideredaktionen har ytret ønske om at nedlægge engelske fagsider på dansksprogede uddannelser i forbindelse med en eventuel opsplitning af det danske og engelske lag på au.dk. VEST-båndet bedes forholde sig til fremsendte notat og vurdere, om forslaget kan godkendes. Bilag: Indstilling fra studieguideredaktionen er fremsendt per mail og kan desuden findes i båndmappen. |
| Referat | Mona fremlagde forslaget, som har været et ønske hos studieguideredaktionen gennem mange år. Forslaget har fået fornyet aktualitet i lyset af det igangværende projekt om opsplitning mellem danske og engelske sider på universitetets hjemmeside. VEST-lederne er betænkelige ved at træffe en beslutning uden at kende den konsekvensmæssige rækkevidde af den ønskede ændring. Det blev derfor påpeget, at det måske i virkeligheden er højere oppe i systemet, at der skal tages stilling, da problematikken relaterer sig til, hvilken sprogpolitik der skal være gældende på AU. Konklusionen blev, at Mona går tilbage til studieguideredaktionen og får revideret forslaget, hvor der tages højde for de rejste indvendinger. Imens går VEST-lederne en runde på, hvad de mulige implikationer af ændringen kunne være lokalt. Båndet laver en opfølgning i august. |

| | |
|--|--|
| | |
|--|--|

| Punkt 2 | Til orientering (10 min) |
|----------------|---|
| Beskrivelse | Fast punkt. |
| Referat | <p>Anne: Ny direktør for Studievalg Danmark, Mathilde Tronegård, som kommer fra en stilling ved Odense Kommune.</p> <p>Birgitte er i tvivl om, hvorvidt mailforwarding virker. Eva tilsluttede sig. Måske er der behov for en yderligere informationsindsats. Anne tager sagen op.</p> <p>Eva: Møde i styregruppen for det rullende universitet. Stor opbakning blandt gymnasierektorerne, og vi opfordres til at holde fast i vores koncept.</p> <p>Esben:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Studenterrådet inviteret i båndet den 22. maj, dvs. næste møde • Studenterrådgivningen på besøg den 14. august. • Der er ved en fejl lagt et møde den 5. juni (grundlovsdag). Esben finder et erstatningstidspunkt. <p>Jesper: Lenas workshop var en stor succes.</p> |

| Punkt 3 | Status: UFU-seminar |
|----------------|--|
| Beskrivelse | <p>v/Anne og Birgitte</p> <ul style="list-style-type: none"> • Seneste nyt • Input til forberedende snak med Vincent Tinto • Videre proces? |
| Referat | <p>Vincent Tinto har udtrykt interesse i at deltage. Udover seminaret vil han dog gerne i dialog med relevante instanser på AU. Det kunne fx være de pædagogiske centre samt forskellige lederfora.</p> <p>Input fra Berit og Kirsten: Kl. 10-16 er for omfangsrig en tidsramme. Det foreslås at splitte seminaret op i en obligatorisk del (inkl. Tintos keynote) og en valgfri del med mere erfa-prægede</p> |

| | |
|--|--|
| | <p>sessioner. God idé med etablering af SIGs (special interest groups), som kan fortsætte efter seminaret.</p> |
|--|--|

| | |
|----------------|--|
| Punkt 4 | Drøftelse: Databehandlersaftale med Gecko |
| Beskrivelse | <p>v/Esben</p> <p>Der hersker en del forvirring om, hvilken aftale vi har med Gecko. Nogle enheder har fået kontrakter til underskrift, andre ikke. Vi forsøger at rede trådene ud. Desuden kigger vi på, om vi skal lave en fælles aftale, der dækker alle VEST-enheder. Det kan måske også betale sig med én samlet for hele AU, da det ikke kun er vejledningen, som bruger systemet.</p> |
| Referat | <p>Der er ikke indgået en overordnet databehandlersaftale med Gecko, og der er følgelig ikke udpeget en kontaktperson på AU. Esben oplyste, at aftalen skal have ophæng i TTO. VEST-lederne ønsker en fælles aftale for VEST-enhederne. Esben snakker med TTO. Båndlederne sender kontaktpersoner til Esben.</p> |

| | |
|----------------|---|
| Punkt 5 | Status: Samarbejde med Studypedia |
| Beskrivelse | <p>v/Lisette</p> <p>Opfølgning fra sidst.</p> |
| Referat | <p>Trivselsgruppen har haft en snak med studypedia. Man er enige om at undgå indholdsoverlap og henvise til hinanden efter behov.</p> |

| | |
|----------------|--|
| Punkt 6 | Status: Karrierelæring |
| Beskrivelse | <p>v/Eva</p> <p>(Hvordan) bruges karrierelæring i vejledningen rundt om på AU?</p> |
| Referat | <p>VEST-enhederne er udmærket bekendte med begrebet, men det er begrænset, hvor meget vi har prøvet kræfter med karrierelæring. ST har arbejdet en del med det primært i forhold til rekrutteringsaktiviteter.</p> |

| | |
|--|--|
| | |
|--|--|

| Ekstra punkt | Overlappende arrangementer |
|---------------------|---|
| Beskrivelse | v/Anne Det viser sig, at der er et snarligt SPS-arrangement, som i indhold ligger rimelig tæt op ad depressionsforeningens. Hvad gør vi? |
| Referat | Vi flytter arrangementet med depressionsforeningen til efteråret. Jesper bringer det videre til depressionsforeningen. |

| Punkt 7 | Evt. (10 min) |
|----------------|----------------------|
| Beskrivelse | Bordet rundt. |
| Referat | |

Kommende dagsordenspunkter:

Studenterrådsformanden 22. maj

Studenterrådsgivningen 14. august

Kommende møder:

| Dato | Tid | Sted |
|------------|-------|-----------|
| 22.05.2018 | 10-12 | 1611-121b |
| 19.06.2018 | 10-12 | 1445-031 |

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.